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Z á p i s 
 

z 23. jednání Výboru bezpečnostního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
konaného dne 10.02.2020 od 15 hodin, v zasedací místnosti Karla Poláčka 9-P1.905, 

RegioCentrum Nový pivovar, Hradec Králové 
 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny, která je přílohou zápisu 
 
 
Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu 
3. Aktuální informace a Zprávy o činnosti IZS a odd. krizového řízení  
4. Poskytnutí dotací na individuální účel 
5. Různé 
6. Závěr 
     

 
K bodu 1 
Zahájení  
 
23. jednání výboru bezpečnostního zahájil a řídil předseda výboru Ing. Jan Sobotka. Přivítal 
přítomné členy výboru, přizvané hosty brig. gen. Ing. Petra Petříka a Ing. Miroslava Pejška, brig. 
gen. Ing. František Mencl přišel později. Ing. Sobotka konstatoval, že je přítomno 6 členů z 15, 
výbor není usnášeníschopný.  Předseda výboru uvedl, že zápis 22. jednání byl ověřen.  
  
 
K bodu 2 
Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu  
 
Předseda výboru seznámil s návrhem programu, ověřovatelem zápisu byl navržen pan Radek 
Balcárek, hosté byli představeni již v úvodu. 
 
Bod byl projednán, usnesení nebylo přijato z důvodu neusnášeníschopnosti. 
 
 
 
K bodu 3 
Aktuální informace a Zprávy o činnosti IZS a odd. krizového řízení za rok 2019 
 
Ředitel KŘP KHK brig. gen. Ing. Petřík informoval o vývoji trestné činnosti v roce 2019: oproti 
r. 2018 je patrné zlepšení u objasněnosti loupeží, krádeží aut, daňových deliktů, vzhledem 
k mírnému navýšení dopravní nehodovosti, je ta nyní prioritou. Dále brig. gen. Ing. Petřík zmínil 
dobrou spolupráci se starosty obcí v PZ Kvasiny, což se jistě promítlo do poklesu trestné činnosti 
na Rychnovsku.  Od členů výboru zaznělo poděkování za zlepšení bezpečnostní situace nejen 
v okrese Rychnov n. K.,  ale v průmyslových zónách celkově. Lze konstatovat, že bezpečnostní 
situace v celém KHK je dlouhodobě na dobré úrovni. 
 
Diskuse: JUDr. Antl, brig. gen. Ing. Petřík, Ing. Sobotka, p. Podal, p. Slezák 
 



 

 2 

V rámci diskuse se členové výboru vrátili k tématu z předešlého jednání, a to k bezpečnostní 
situaci v Úpici. Ze strany policie potvrzeno, že nebyla v posledních letech zaznamenána zvýšená 
přestupková nebo trestná činnost. Poukázáno na problematickou školní docházku některých dětí, 
sociální soužití. Snaha o integraci do běžné základní školy je někdy složitá, nejen pro žáky, ale 
také pro učitele. Je třeba se zaměřit na prevenci. Inkluze se jeví jako nedobré politické 
rozhodnutí.  
 
Ing. Pejšek, vedoucí odd. krizového řízení, seznámil s činností oddělení v předešlém roce. 
Jednalo se o vzdělávání a přípravu, výcvik a cvičení, kontroly a další. V rámci vzdělávání 
zmíněny konference a semináře, např. Ochrana obyvatelstva, Satelitní komunikace – prostředek 
řízení KS, Měkké cíle v dopravě a další. Absolvovanými cvičeními byly např. Autobus 2019, 
Nákaza 2019, Voda 2019, Cvičení složek IZS KHK. Proběhla také řada kontrol. Další činnost 
zahrnovala pracovní porady, jednání BRK, spolupráce na různých bezpečnostních projektech, 
projektech v oblasti krizového a havarijního plánování. V souvislosti s tím zmíněno, že v kraji 
nebylo dosud nutné přijmout žádná aktuální opatření ke koronaviru.  
 
Diskuse: Ing. Sobotka, Ing. Pejšek, brig. gen. Ing. Petřík 
 
Ředitel HZS KHK brig. gen. Ing. Mencl přednesl základní statistické údaje o zásahové činnosti 
jednotek požární ochrany za rok 2019. Informoval, že radě kraje bude předložena závěrečná 
zpráva. HZS se zabývá nejen zásahy u požárů a nehod, ale také kontrolní činností, prevencí ve 
stavebnictví, kontrolou objektů, preventivně výchovnou činností, přípravou jednotek SDH, 
účastní se cvičení složek IZS, různých školení atd. Aktuální personální situace je dobrá. 
 
Diskuse: Ing. Sobotka, brig. gen. Ing. Mencl 
 
Diskuse se vedla k novému stavebnímu zákonu. Za HZS je snaha o zjednodušení řízení, měli by 
však zůstat neopomenutelným orgánem přinejmenším u staveb veřejných s vyšším požárním 
rizikem (3. a 4. skupiny). 
 
Ředitel ZZS KHK MUDr. Seneta se z jednání výboru omluvil.  
 
Bod byl projednán, usnesení nebylo přijato z důvodu neusnášeníschopnosti. 
 
 
 
K bodu 4 
Poskytnutí dotací na individuální účel 
 
Výboru bezpečnostnímu byly předloženy k projednání žádosti o poskytnutí dotací z rozpočtu 
Královéhradeckého kraje na individuální účel. Jedná se o žádosti žadatele: Hasičský záchranný 
sbor KHK na projekty Výcvik leteckých záchranářů, IZS – činnost HZS při mimořádných 
událostech a Zabezpečení ochranných nápojů a stravování při společných zásazích s JSDH a 
žadatele Město Česká Skalice na projekt Motorový člun pro JSDH Česká Skalice. Finanční 
prostředky budou uvolněny v rámci I. změny rozpočtu kraje na rok 2020. 
 
Bod byl projednán, usnesení nebylo přijato z důvodu neusnášeníschopnosti. 
 
K podpoře všech 4 žádostí se členové výboru staví kladně, bez připomínek. 
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K bodu 5 
Různé 
 
Ing. Sobotka otevřel diskusi k připravovanému senátnímu návrhu na doplnění ZLPS o právo 
bránit svůj život i život jiného člověka i se zbraní v ruce. Cílem je povýšit na ústavní úroveň 
právo na obranu života za splnění dosavadních zákonných podmínek.  
 
Diskuse: p. Balcárek, MUDr. Mašek, Ing. Sobotka 
 
 
K bodu 6 
Závěr 
 
Předseda výboru poděkoval přítomným členům za účast na jednání a vzhledem k tomu, že byly 
vyčerpány všechny body programu, v 16.50 hodin jednání ukončil.  
 
Příští jednání výboru se uskuteční dne 09.03.2020. 
 
 
 
 
 
 
 

Zapsala: Ing. Věra Drábková 

……………………………………….. 
předseda výboru  

…………………………………………. 
ověřovatel zápisu 

 
 
 
 

 


